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گزارش خبری

پای صلح به تهران رسید

قانون  امــســال  افشین فر-  سمیه 
ــل اخــتــاف  جــدیــد شـــوراهـــای ح
به اجــرا در آمــده اســت. بر اساس 
ــای  ــوراه ــون در کــنــار ش ــان ایـــن ق
ــاه باید  حل اختاف تا پایان آذرم
دادگاه های صلح تشکیل شوند که 
در بیشتر استان ها تشکیل شده 
است. این دادگاه ها در تهران هم با 
حضور حجت الاسام حمزه خلیلی 
معاون اول قوه قضائیه، معتمدیان 
ــدار تــهــران، القاصی مهر  ــان ــت اس
ــهــران و  رئــیــس کــل دادگــســتــری ت

مسئولان قضایی افتتاح شد. 
معاون  خلیلی،  حــجــت الاســام 
اول قوه قضائیه با ابــراز امیدواری 
از فعالیت دادگــاه هــای صلح در 
ــت، اظهار  ــدال ــای تحقق ع ــت راس
ــا در کنار  ــت: ایـــن دادگـــاه هـ ــ داش
دادگـــاه هـــای عــمــومــی، حقوقی و 
کیفری یک گونه از دادگــاه است. 
خلیلی با تأکید بر ضرورت توسعه 
ــزود: در کنار هر  این دادگــاه هــا، اف
دادگـــاه صلح باید شــوراهــای حل 
ــود داشــتــه بــاشــد تا  اخــتــاف وجـ
بتوان از ظرفیت های شوراها برای 
صلح و سازش استفاده کرد که این 
توانمندی های  ظرفیت در قالب 
ــردم در راســتــای تحقق عدالت  م

تجلی می یابد. 
رئیس کل دادگستری تهران نیز با 
بیان اینکه بیش از سه هزار ساعت 
جلسات هماهنگی و برنامه ریزی 
بــرای راه انـــدازی دادگــاه هــای صلح 
در پهنه استان تهران با وضعیت 
موجود با کمترین هزینه و مشکل 
ــت: ۱۲  ــف ــت، گ ــ ــده اس بـــرگـــزار شـ
در  صلح  محاکم  قضایی  مجتمع 
۱۰۰ شعبه  سطح استان در قالب 

فعالیت خود را آغاز می کنند.
علی القاصی مهر با اشاره به اینکه 
 ۹۵ پرونده های ورودی  میانگین 
ــوده، افــزود: با  هــزار و ۱۵۶ فقره ب
توجه به برآورد مبتنی بر پرونده های 
سال قبل، ایجاد ۵۴۴ شعبه صلح 

در تهران مورد نیاز است.

ایرنـــا: محمدرضـــا ظفرقندی، وزیر بهداشـــت بـــرای نگه داشـــتن نخبـــگان و کادر درمـــان و ممانعـــت از مهاجرت آنان 
پیشـــنهاد داد: بایـــد اســـتادان و دانشـــجویان را در جای مناســـب و به موقع جذب کنیـــم و نگذاریم زحماتـــی که برای 
آموزش آنها کشـــیده  شـــده با مهاجرتشان ضایع شـــود. وی درباره صدمات افزایش ظرفیت ها و شکایاتی از کاس هایی 
کـــه بـــا ظرفیت ۶۰ نفـــری که ۱۲۰ دانشـــجو دارد، افزود: باید یـــک بازنگری در بخـــش افزایش ظرفیت ها صـــورت گیرد و 
زیرســـاخت ها فراهم شـــود. در پذیرش رشـــته پزشـــکی مشـــکاتی داریم؛ وقتی رتبه ۸۰ کنکور در رشـــته پزشکی قبول 
نمی شـــود فکرمی کند در آینـــده جایی در مملکت نـــدارد و مهاجرت می کنـــد. باید درس خواندن در حوزه پزشـــکی را 

آســـان کنیم تا ســـبب دلزدگی نشود.

جذب نخبگان مانع مهاجرت

ایـــران:  حجت الاســـام علی جعفـــری معـــاون فرهنگی کمیته امـــداد در 
همایش مدارس همدل با اشـــاره به شناسایی ۶ هزار بازمانده از تحصیل 
درســـال گذشـــته گفـــت: ۳۵۰۰ دانش آمـــوز را بـــه مـــدارس برگرداندیم. 
امســـال هم بنا داریم آمـــار بازمانـــدگان از تحصیل در کمیته امـــداد را به 

برسانیم.  صفر 
احمد محمـــودزاده، رئیس ســـازمان مـــدارس و مراکـــز غیردولتی وزارت 
آموزش وپـــرورش هـــم گفـــت: تاکنـــون ۱۰۰ هـــزار دانش آمـــوز در قالـــب 
طـــرح ایران همـــدل در مدارس هیـــأت امنایی و غیردولتـــی ثبت نام و از 
خدمات آموزشـــی رایگان بهره مند شـــده اند. همچنیـــن علیرضا کاظمی 
وزیـــر آموزش وپرورش بـــا تأکید بـــر فعالیت های درخشـــان کمیته امداد 
گفـــت: نوع نگاه بـــه تعلیم وتربیت تغییر کرده و درســـت همین اســـت. 
حضـــور مؤثـــر این دانش آمـــوزان در عرصه هـــای گوناگون مؤیـــد این نگاه 

خـــاص به مقولـــه تعلیم و تربیت اســـت. 

ایـــران: شـــهروندان تهرانی همـــواره درگیر مســـأله پیدا کـــردن جای 
پارک در خیابان های شـــلوغ پایتخت هســـتند. معاون فنی و عمرانی 
شـــهرداری تهران با اشـــاره به ســـاخت پارکینگی ۱۱ طبقه در محدوده 
ولیعصـــر، ونک بـــه »ایران« می گوید: عملیات ســـاخت تا آبان  ســـال 

آینده به پایان می رســـد. 
هـــادی حق بیـــن، دربـــاره ســـاخت پارکینگـــی در مجـــاورت پردیس 
ســـینمایی ملت و بزرگـــراه نیایـــش، توضیح می دهـــد: در منطقه ۳ 
نبـــود جای پـــارک کافـــی به معضلـــی برای شـــهروندان تبدیل شـــده 
اســـت. پروژه ســـاخت پارکینگ طبقاتی جـــزو تکنیکی ترین پروژه ها 
اســـت چراکه به روش بالا به پایین اجرا شـــده اســـت، این پارکینگ 
بـــا ظرفیت ۱۲۸۷ خـــودرو در زیربنای ۵۳ هزار متر مربعی در دســـت 
ســـاخت اســـت و بر اســـاس پیش بینی هـــا و زمان بندی هـــای انجام 

شـــده حدود یک ســـال دیگر ســـاخت آن به اتمام می رســـد. 

پارکینگ نیایش تا یک سال دیگر افتتاح می شودبازمانده از تحصیل صفر می شود

قانون حمایـــت از خانواده و جوانی جمعیت آبان مـــاه ۱۴۰۰ تصویب و 
گزارش

محدثه  جعفری

خبرنگار

به نهاد های مختلف بویژه وزارت بهداشـــت اباغ شـــد. در ســـه سال 
گذشـــته اقداماتی بـــرای تشـــویق خانواده ها بـــه فرزنـــدآوری صورت 
گرفـــت اما بـــه گفته مســـئولان، هنـــوز با اهدافـــی که در ایـــن قانون 
مشـــخص شـــده، فاصلـــه داریـــم و نیـــاز اســـت برنامه هـــای جدید و 
مؤثـــری، اجرایـــی و تکالیف دســـتگاه ها به درســـتی انجام شـــود. اگر 
همه مســـئولان کشـــور، جوانی جمعیت را اولویت قـــرار دهند، قطعاً 
می توانیـــم روند کاهش رشـــد جمعیت را معکـــوس کنیم اما اکنون با نرخ رشـــد جمعیت کنونی، در ۳۰ ســـال آینده 
از هر ســـه ایرانـــی، یک نفر ســـالمند خواهد بود. این امـــر در حالی گزارش می شـــود که به گفته معاونت بهداشـــت 

در برخی استان ها میزان باروری کلی به کمتر از ۱.۵ درصد رسیده که خطرناک است.

گزارش »ایران« از ضرورت توجه به فرزندآوری 

جمعیت را نصف نکنید!

10 میلیون نفر در سن ازدواج قرار دارند

وی با اشـــاره بـــه اینکه مشـــکل کاهـــش جمعیت جـــوان فقط مختص ایـــران نیســـت، می گوید: کشـــور های 
اروپایـــی هـــم درگیر این معضل هســـتند، اما مســـیری کـــه در آن قرار دارند بـــه آرامی صورت می گیـــرد، این در 

حالی اســـت که شـــیب کاهش جمعیت جـــوان در ایران بســـیار عجیب پیـــش می رود. 
اکنـــون ۵ میلیون زوج معـــادل ۱۰ میلیون نفر در کشـــور داریم که در ســـن ازدواج قرار دارند، امـــا هنوز ازدواج 
نکرده اند که باید تســـهیات و پیش نیاز های آنها مانند شـــغل و مســـکن فراهم شـــود. معاون بهداشـــت وزیر 
بهداشـــت ادامـــه می دهـــد: معضل بعدی تک فرزندی اســـت، به طوری که با ســـالمند شـــدن والدیـــن، فرزند 
بیـــن تشـــکیل زندگی و مراقبـــت از پدر و مـــادر باید یکی را انتخـــاب کند و میـــان این دو گزینه قـــرار می گیرد 

که زنـــگ خطری برای آینده اســـت.

شـــهردار تهران همزمان با دویســـت و هفتاد و هفتمین جلســـه شورای 
اســـامی شـــهر تهران برای پاســـخگویی بـــه پرســـش ۲ نفـــر از اعضا در 

صحن شـــورا حضـــور یافت.
بـــه گـــزارش »ایـــران«، روز گذشـــته علیرضـــا زاکانی شـــهردار تهـــران به 
پرســـش های ۲ نفـــر از اعضای شـــورا در خصـــوص »علل عـــدم انجام و 
پیشـــرفت عملیات ســـاخت ۲۰۰ هزار واحد مســـکونی در ســـطح شـــهر 
تهـــران« و »ابهامـــات مربوط بـــه واگـــذاری و بهره بـــرداری از خودروهای 

تاکســـی ون واگذارشـــده از ســـوی وزارت کشـــور« پاسخ داد.
شـــهردار تهران با اشـــاره به اینکه قرارگاه جهادی مســـکن را از دو ســـال 
پیـــش تشـــکیل دادیم، گفـــت: خانـــم نجفی علـــت تأخیـــر در برگزاری 
قرارگاه را جویا شـــده بودند در حالی که شـــهرداری تعهدی در این زمینه 
ندارد و ما مســـئول تســـهیلگری هســـتیم. ۲۸۵ هزار واحد مسکونی در 
مرحله عملیات قرار گرفتند. بخشـــی از آنها در کمیسیون ماده ۵ مجوز 

گرفتند و بخشـــی تا صدور پروانـــه پیش رفتند.
وی افزود: بخشـــی دیگـــر که نیاز به صدور پروانه برای شـــروع ندارند اما 
مبتنـــی بر تفاهم با وزارت کشـــور، می توانند ســـفت کاری انجام دهند و از 
مـــا چهارچوبی را دریافت می کننـــد هم آغاز بـــه کار کرده اند. عمده این 

واحدهای مسکونی هم در کمیســـیون ماده ۵ مجوز گرفتند.

در جلسه شورای شهر تهران اتفاق افتاد

پاسخ شهردار به سؤالات پاسخ شهردار به سؤالات 
اعضای شورای شهراعضای شورای شهر

مهسا قوی قلب

خبرنگار

گزارش خبری

خطر کمبود نیروی جوان با کاهش زاد و ولد

دکتـــر علیرضا رئیســـی، معاون بهداشـــت وزیر بهداشـــت در گفت و گو با »ایـــران« با بیان اینکه تا ۳۰ ســـال 
آینـــده از هر ســـه ایرانی، یک نفر ســـالمند اســـت، به ضرورت توجه بـــه فرزند آوری و جوانی جمعیت اشـــاره 
می کند و می گوید: اگر روند کنونی رشـــد جمعیت ادامه داشـــته باشـــد جمعیت ایران در ســـال ۱۴۸۰ به ۴۲ 
میلیون نفر می رســـد و از کشـــوری که روزی جـــوان بود و نیروی کار داشـــت به ایرانی پیر تبدیل می شـــویم.

بـــه همیـــن جهت موضـــوع جوانی جمعیـــت از اهمیت فراوانـــی برخوردار اســـت و باید از همه ارکان کشـــور 
بویـــژه هنـــر بـــرای آگاهی جامعه نســـبت به ایـــن موضوع اســـتفاده کنیـــم و در آثـــار ســـینمایی و فیلم ها به 
موضوعات مهم کشـــوری همچـــون توجه به جوانـــی جمعیت پرداخته شـــود نه اینکه آســـیب های اجتماعی 
را بـــا هنـــر در ذهن جوانـــان پایه گذاری کنیـــم. اکنون هنـــر می تواند بـــه اولویت های وزارت بهداشـــت توجه 

کند و بـــه این مســـائل بپردازد.

  30درصد سهم شهرداری پرداخت شده است

زاکانـــی با بیـــان اینکه ســـازمان شـــهرداری ها و دهیاری ها دو روز اســـت 
که بـــرای ما در خصوص ون ها تعیین تکلیف کرده، در پاســـخ به ســـؤال 
تشـــکری هاشـــمی، رئیس کمیســـیون عمـــران و حمل و نقل شـــورای 
اســـامی شـــهر تهران گفت: تعدادی از ایـــن ون ها در اربعین اســـتفاده 
شـــده بود و تعدادی از آنها حتی ســـانحه دیده بودند کـــه ما آنها را تعمیر 
و بازســـازی نکردیـــم تا تعیین تکلیف صـــورت گیرد. ما بـــا تعیین تکلیف 

دو روز پیـــش نمی توانیم کاری کنیـــم و باید قـــرارداد جدیدی ببندیم.
زاکانـــی با بیـــان اینکه عـــدم پرداخت حق وزارت کشـــور بر اســـاس عدم 
تأمیـــن ارز بـــوده و بـــر اســـاس آن نتوانســـت تعهـــد خـــود را نســـبت به 
شـــهرداری انجـــام دهد و ایـــن خـــارج از اختیار ماســـت، یادآور شـــد: با 
توجـــه بـــه اینکه وزارت کشـــور نتوانســـت رقـــم ۷۰ درصـــد را تأمین کند، 
 ارقام ۳۰درصد ســـهمی که مـــا پرداخت کردیم بـــرای کل ون های دریافتی 

محاسبه شد.
وی درخصوص موارد مطرح شـــده مبنی بر مفقود شـــدن ون ها در ســـفر 
اربعین، یادآور شـــد: کل ون ها در اختیار ما قرار گرفته شـــده و همان طور 
که گفتیم تعیین تکلیف شـــده و با شـــتاب و ســـرعت بیشـــتری در آینده 
نزدیک خدمات رســـانی به شـــهروندان را انجام خواهنـــد داد. به عبارتی 

فعالیت شـــاتل ســـرویس با شـــیوه جدید بزودی انجام می شود.

گفتنی اســـت پس از پاسخ های شهردار در جلســـه روز گذشته شورای 
شـــهر ، هیچکـــدام از پرسشـــگران در شـــورا قانع نشـــدند و خواســـتار  

بررســـی های تخصصی بیشـــتر هستند.

پاسخ شهردار به سؤالات 
اعضای شورای شهر


